

ករណីធ្ងន់ធ្ងរនៃមេរោគនៅក្នុងប្រទេសចិនក្នុងឆ្នាំនេះ បានអំពាវនាវដល់មាតាបិតា និងស្ថាប័នអប់រំមានការប្រុងប្រយ័ត្នបន្ថែមទៀតដើម្បីទប់ស្កាត់មេរោគ

មជ្ឈមណ្ឌលគ្រប់គ្រងនិងបង្ការជំងឺបាននិយាយនៅថ្ងៃនេះ (ថ្ងៃទី 6) ថាមានករណីថ្មីនៃមេរោគសញ្ញា D68 នៅក្នុងប្រទេសចិនតែវ៉ាន់ដែលជាក្មេងស្រីអាយុ 4 ឆ្នាំនៅភាគខាងត្បូងប្រទេសចិនតែវ៉ាន់ដែលបានវិវត្តទៅជាមេរោគសញ្ញាស្រាលនិងហៀរសំបោរនៅថ្ងៃទី 5 ខែមករា (2023) ។ ហើយមិនបានរកឲ្យព្យាបាលទេ លុះដល់ថ្ងៃទី៧ គាត់មានអាការៈដូចជាក្តៅខ្លួន ដកដង្ហើមខ្លី និងឈឺចាប់ដៃដៃទៅជួបពេទ្យ ហើយបានទៅជួបគ្រូពេទ្យម្តងទៀតនៅថ្ងៃបន្ទាប់ ព្រោះអាការៈមិនធូរស្រាល ក្រោយពិនិត្យរួច មានការសង្ស័យថា កើតជំងឺហ៊ីត និងរលាកផ្លូវដង្ហើម កាន់តែធ្ងន់ធ្ងរ ទើបគាត់ត្រូវបានបញ្ជូនទៅបន្ទប់សង្គ្រោះបន្ទាន់ ដើម្បីព្យាបាលបន្ត។ បន្ទាប់ពីធ្វើតេស្តរួច គាត់មានមេរោគសញ្ញា D68 នៅថ្ងៃទី 20 ខែមករា មន្ទីរពេទ្យបានរាយការណ៍ថា ការឆ្លងមេរោគ មានភាពស្មុគស្មាញ។ ដោយមានជំងឺធ្ងន់ធ្ងរ បន្ទាប់ពីព្យាបាលរួច អ្នកជំងឺមានសភាពធូរស្រាល និងបានចេញពីមន្ទីរពេទ្យមកវិញ ហើយបានវិលមករកជីវិតធម្មតាវិញ ។

យោងតាមទិន្នន័យតាមដានរបស់បន្ទប់ពិសោធន៍ គិតត្រឹមថ្ងៃទី 6 ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ 2023 នៅក្នុងសប្តាហ៍មុន (ថ្ងៃទី 29 ខែមករា ឆ្នាំ 2023 ដល់ថ្ងៃទី 4 ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ 2023) អ្នកជំងឺសរុបចំនួន 1,330 នាក់បានទៅជួបអ្នកជំងឺឆ្លងមេរោគនិងសង្គ្រោះបន្ទាន់ត្រូវបានគេរកឃើញនៅក្នុងស្រុក បើធៀបនឹងសប្តាហ៍មុន (933 នាក់-ដង) វាកើនឡើង 42.6% ភាគច្រើនដោយសារតែផលចំពោះពលនៃការបន្តការទៅពិនិត្យអ្នកជំងឺក្រៅ បន្ទាប់ពីថ្ងៃឈប់សម្រាកបុណ្យនិទាឃរដូវ ប៉ុន្តែវានៅតែទាបជាងសប្តាហ៍ទី 2 ទៅ 3 មុនពេលពិនិត្យបុណ្យនិទាឃរដូវ។ (1824 និង 2032 នាក់ជាច្រើនករណី) ការរកឃើញមេរោគដែលបង្ហាញពីសកម្មភាពបន្តនៅក្នុងសហគមន៍ ។ នៅសាលារៀនគ្រប់កម្រិតទាំងអស់នឹងចាប់ផ្តើមចូលរៀននៅសប្តាហ៍ក្រោយ ហើយការបន្តសកម្មភាពសិស្សសកម្មអាចបង្កើនហានិភ័យនៃការឆ្លងរាលដាល។ ចាំបាច់ត្រូវបន្តបង្កើនការប្រុងប្រយ័ត្ន និងតាមដានការប្រែប្រួលនៃជំងឺរាតត្បាត។ ករណីឆ្លងមេរោគ ក្នុងស្រុកសរុបចំនួន 3 ករណីមានភាពស្មុគស្មាញដោយសារជំងឺធ្ងន់ធ្ងរក្នុងឆ្នាំ 2022 មេរោគនេះបានបែងចែកជា 2 ប្រភេទ នៃ ករណីឆ្លងមេរោគប្រភេទ ទីកសាលី A2 និង 1ប្រភេទទៀត គឺជា ករណីឆ្លងមេរោគប្រភេទ D68 ក្នុងនោះ មាន1 ករណីបានស្លាប់ (ឆ្លងប្រភេទ D68) និង ១ ករណីឆ្លងមេរោគប្រភេទ D68 ក្នុងឆ្នាំ 2023។

បន្ទប់ពិសោធន៍បានរំលឹកដល់សាធារណជនថា មេរោគប្រភេទ D68 ត្រូវបានចម្លងតាមលាមក ដំណាក់ទឹក ឬទំនាក់ទំនង។ ជនជាតិសញ្ជាតិខាងក្រៅនិងមានអាការៈគ្រុនក្តៅ ហៀរសំបោរ និងក្អក។ មិនដូចមេរោគសញ្ញាធម្មតាដូចជា ឬជំងឺដៃ ជើង និងមាត់ អ្នកជំងឺមួយចំនួនតូចអាចវិវត្តទៅជាផលវិបាកដូចជា រលាកសួត រលាកខួរក្បាល និងស្លឹកដៃជើង នាពេលបច្ចុប្បន្ននេះ មិនទាន់មានវ៉ាក់សាំង ឬថ្នាំសម្រាប់ការពារ និងព្យាបាលនៅឡើយទេ វិធីសាស្ត្របង្ការដ៏មានប្រសិទ្ធភាពបំផុតគឺអនាម័យដៃ និងសីលធម៌ល្អ កាត់បន្ថយការចូលទៅទីសាធារណៈដែលមានមនុស្សច្រើន និងអនុវត្តវិធានការដូចជា សម្រាកនៅផ្ទះពេលឈឺ ប្រសិនបើកុមារនៅ ផ្ទះត្រូវបានរកឃើញថាមានភាពទន់ខ្សោយអវយវៈ និងខ្លិន ឬប្រសិនបើអ្នកមានមេរោគសញ្ញាធ្ងន់ធ្ងរដូចជា ងងុយដេក ស្លាប់ ភាពរឹងមាំខ្សោយ ភាពទន់ខ្សោយនៅក្នុងដៃ និងជើង រមួលសាច់ដុំ (ញ័រញាក់សាច់ដុំមិនសមហេតុផល ឬសាច់ដុំក្រ្តាក់ភ្លាមៗនៃរាងកាយទាំងមូល) ក្អកដាច់ហ្វូត ខ្លី។ ដង្ហើមខ្លី ឬបេះដូងលោតញាប់ សូមទៅមន្ទីរពេទ្យធំ ដើម្បីទទួលការព្យាបាលឱ្យបានឆាប់តាមដែលអាចធ្វើ

ទៅបាន។ ព័ត៌មានពាក់ព័ន្ធអាចរកបាននៅលើគេហទំព័រនៃបន្ទប់ពិសោធន៍ (<https://www.cdc.gov.tw>) ឬហៅទូរសព្ទទៅលេខទូរសព្ទការពារករណ៍ក្រៅដោយឥតគិតថ្លៃ 1922 (ឬ 0800-001922) សម្រាប់ការពិគ្រោះយោបល់។